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				Abstract
				From 1922 to 1930, the Baku trade fair played a key role in the development of economic relations between the Soviet Union and Northern Iran. Conceived by Azerbaijani leaders as a means to increase their influence in the Transcaucasian Federation and vis-à-vis the central authorities, it maintained a high level of economic interdependence between Soviet Azerbaijan and Iranian border regions. It was also a powerful channel for political and cultural interactions. However, the spatial revolution that accompanied the consolidation of the Bolshevik regime entailed a progressive refiguring of Soviet peripheries and severing of traditional cross-border economic and cultural contacts. The end of the NEP created a rift between Iranian merchants and Soviet economic institutions, undermining the importance of the fair. After the first crisis in 1926–1927, the Baku trade fair was subjected to ever increasing criticism and was eventually abolished in early 1930. Its disappearance illustrated the successful reshaping of the Caucasian borderland by Soviet authorities and the disruption of traditional Azerbaijani links with Iran and the Middle East.

			      

			    
			      
				Abstract
				Резюме:
С 1922 по 1930 г. Бакинская торговая ярмарка играла ключевую роль в экономических отношениях СССР и Ирана. Задуманная азербайджанскими лидерами как способ усилить свое влияние в Закавказской Советской Федеративной Социалистической Республике в противовес Москве, ярмарка поддерживала традиционно глубокую экономическую интеграцию хозяйства советского Азербайджана и приграничных провинций Северного Ирана. Пространственная революция, сопровождавшая становление и консолидацию большевистского режима, стала причиной изменения характера советских окраин и разрушения традиционных трансграничных экономических и культурных связей. Свертывание нэпа усилило напряжение между иранскими купцами и советскими торговыми организациями, подрывая экономическое значение ярмарки. После первого кризиса Бакинской ярмарки (1926−1927) она стала объектом нарастающей критики и в итоге была закрыта в 1930 г. Прекращение Бакинской ярмарки свидетельствовало об успешной трансформации советских окраин и окончательном разрушении традиционных связей Азербайджана с Ираном и Ближним Востоком.
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